
REFRAT AF ORDINÆRT REPRÆSENTANTSKABSMØDE I AUTISMEFORENINGEN 
D. 28.-29. OKTOBER 2023 

DALUM LANDSBRUGSSKOLE 
Stemmeberettigede tilstede: 57 stemmeberettigede 

 

  Dagsorden  Debat og beslutninger  Status, ansvar og 
deadline  

1  Valg af dirigent, 
referent og to 
stemmetællere. 
 Godkendelse af 
forretningsorden 

Brian byder velkommen 
 
Sagsfremstilling   
Advokat Benny Collenburg indstilles af hovedbestyrelsen 
som dirigent. 
Ordinært repræsentantskabsmøde indkaldes skriftligt 
med 8 ugers varsel elektronisk. Forslag skal sendes ud 
senest 4 uger inden, og dagsorden skal være i 
overensstemmelse med foreningens vedtægter. 
Dirigenten konstaterer, at der lovlig og rettidigt indkaldt  
Angelina Gustenhoff (sekretariatet) indstilles som 
referent. 
 
Kirstine Pedersen (sekretariatet) og Tine Rasmussen, Kreds 
Stor København, indstilles som stemmetællere. 
 
Forslag nr. 9 tages op 
Ændring i repræsentantskabs forretningsorden og tilføjes 
navn og kreds, ved spørgsmål og kommentarer. 
 
Dirigenten konstaterer at forslag 9 er imod vedtægterne, 
men hovedbestyrelsen imødekommer ønsket i forslaget, 
ved online optagelse af mødet.  
 
 
Beslutning  
Advokat Benny Collenburg er valgt som dirigent  
Kirstine Pedersen og Tine Rasmussen som stemmetællere 
er valgt  
Angelina Gustenhoff som referent er valgt  
Benny Collenburg dirigent fastslår som dirigent, at mødet 
er rettidigt indkaldt og beslutningsdygtigt.  
Forslag 9 bortfalder. 
Forslag 15 trækkes af forslagsstiller.  

 

1.1 Afklaring af 
stemmeberettigede  

Sagsfremstilling   
Hver kreds har 3 repræsentanter, og hvert medlem af 
hovedbestyrelsen er repræsentanter. Ligeledes har AAF en 
repræsentant og Kreds Grønland har en repræsentant.    
  
  
I alt er 57 stemmeberettigede repræsentanter til stede 
fysisk eller online. 
  

 

2  Formandens 
beretning.  
 
 

Sagsfremstilling: 
Brian Andersen fremlægger beretningen for året til 
repræsentantskabsmødet. 
 

.   
  
  
  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Brian fortæller om den nye formandsrolle, og hvordan 
den nye rolle har påvirket ham, især at 80% af hans 
arbejdstid er blevet brugt på internt anliggende, og 
dette bør ændres.  
 
Han vil også arbejde for at gøre afstanden mellem 
hovedbestyrelsen og kredsene mindre. Han forsøgte at 
deltage til så mange kredses generalforsamlinger i 
februar/marts måned. 
 
Han har også fået henvendelser fra mange medlemmer 
omkring bekymringer i forhold til barnets lov og deltog i 
den lukkede ekspert høring.  
 
Han oplevelse på tværs af alle områder, at der er 
manglende viden omkring autismeområdet, det er også 
det, der bliver nævnt når han er ude, og derfor har de et 
fokus på at tilbyde viden til alle disse grupper ved fx 
kurser. 
 
Den interesse om viden så han især til SPS-konferencen, 
og viden om autisme er under udvikling. Der skal også 
kæmpes for at få pladser til møderne for at kunne give 
denne viden videre.  
 
Ufrivilligt skolefravær er også noget som har fyldt 
meget i medierne i det sidste års tid, især med de nye 
skoletiltag, og han kommer til at tale højt for unge, der 
ikke kan være i den almene folkeskole. 
 
Han vil også gerne arbejde for at skaffe handicaptillæg 
til gymnasieuddannelse. Der er også tiltag til at fjerne 
økonomi for folk på kontanthjælp, som han vil arbejde 
imod. 
 
Han har også været ude på jobcenteret og informere 
om, hvordan man bedst hjælper autister indenfor det 
område og bryde deres vante rammer, så han kan skabe 
bedre forhold.  
 
Der er en tendens fra kommunerne til at fravælge STU 
og tilvælge FGU til autister, hvilket ikke er den rette vej 
for alle autister. 
 
Bosteder er også et område, hvor der er et kæmpe 
problem. Der er især et problem for dem, der bor på 
bosteder, hvor de ikke har kendskab til autister.  
 
Autismeugen var også et godt initiativ, der var primært 
kørt af frivillige og SIKON var også udsolgt. Der er også 
fokus på samarbejdspartnere, herunder Tournesol 
Travel, som hjælper med de internationale rejser.  
 
Der er stillet mistillidsvotum mod hovedbestyrelsen fra 
Kreds Østjylland 

  
 
 
 
 
 
 
  



 
Forslag 11-13 betragtes af dirigenten som spørgsmål til 
beretningen og er behandlet under beretningen 
 
Beslutning: 
 
Mistillidsvotum er faldet (8 for, 43 imod, 5 blank) 
Formandens beretning er godkendt (49 for, 2 imod og 5 
blank) 

3 Fremlæggelse af 
revideret årsregnskab 
til godkendelse 

Sagsfremstilling: 
Kim Larsen (Beierholm), fremlægger det reviderede 
årsregnskab for 2022. 
Årsregnskabet er godkendt af ekstern revisor uden 
forbehold og bemærkninger. 
Regnskabet kan aflægges med fortsat drift for øje. 
 
Beslutning: 
Årsregnskabet for 2022 er godkendt (52 for og 2 blanke) 

 

4 Formanden 
fremlægger 
Hovedbestyrelsens 
forslag til det 
kommende års 
aktiviteter 

Sagsfremstilling: 
Brian fremlægger det kommende års arbejdsplan “Back to 
Basic”: 
 
Planen for det kommende år handler om at få styr på 
grundstenene, herunder kurser i de forskellige roller. De 
vil arbejde med processer, for at gøre dem mere 
overskuelige og gennemsigtige. Der skal væres fælles 
fokus for mål og vision.  
 
Der skal arbejdes på at have styr på økonomien i 
foreningen. Der skal være fokus på, hvilke opgaver 
sekretariatet skal løse, og hvor de skal understøttes.  
 
Et mål er også en synlig forening. At skabe tilbud til 
medlemmer, og at foreningen skal kunne ses. Der er også 
ønske om at bruge mindre tid på de interne anliggender.  
 
Kommentarer: 
Fokus på at man kan vælge medlemsbladet fra.  
Ønsker om plan for økonomien, så økonomien er positiv 
fra 2025 
 

 

5 Behandling af 
indkomne forslag 

Forslag 1 Ændring af typer af medlemskaber. 
Forslag vedrørende § 3, stk. 3. 
Hovedbestyrelsen forsøger at gøre det mere enkelt og 
forståeligt, hvilke medlemstyper der er. 
 
Ændringsforslag fra hovedbestyrelsen, hvor man fjerner 
dobbeltmedlem fra listen af medlemskaber.  
Der er ændringsforslag til det oprindelige forslag. 
Der er spørgsmål til hvad støttemedlem indebærer. 
Brian forklarer, at det er ren støtte af Autismeforeningen, 
og at et støttemedlem ikke skal have medlemsrettigheder. 
Der udtrykkes bekymring for støttemedlemsskab kan 
skabe forvirring. 
Ændringsforslag fra støttemedlem til fast bidragersyder 
samt at fast bidragsyder ikke har medlemsrettigheder 
Ændringsforslag om at inkludere institutioner. 
 
Endeligt forslag til afstemning: 

 



Der er følgende medlemskaber: 
*Medlem 
*Virksomhed eller institution 
*Fast bidragsyder 
 
Beslutning: Forslaget er vedtaget (49 for, 3 imod og 2 
blanke) 
  
Forslag 2 Flytning af repræsentantskabsmødet 
Forslag vedrørende § 4, stk. 5. 
 
Hovedbestyrelsen forklarer, at forslaget er stillet, så 
medlemmerne hurtigere kan få fremlagt regnskab, og så 
lokale nyvalgte bestyrelsesmedlemmer umiddelbart kan få 
indsigt i Autismeforeningen.  
 
Der udtrykkes bekymring for forslaget, da juni er en 
måned for mange er en travl måned.  
 
Beslutning: Forslaget forkastet (33 for, 19 imod og 1 
blank) 
 
Forslag 3 Ændring i referat vedr. 
Repræsentantskabsmøde. 
Forslag vedrørende § 4, stk. 12, 13 og 15. 
 
Forslagsstiller udtrykker, at det handler om at sikre 
retssikkerheden og at man bliver hørt. 
Hovedbestyrelsen udtrykker at man bør stemme imod 
forslaget og udtrykker bekymringer for de ekstra 
omkostninger.  
 
Beslutning: Forslaget er forkastet (6 for, 49 imod og 0 
blanke) 
 
Forslag 4 Ændring i referat vedr. 
Repræsentantskabsmøde. 
Forslag vedrørende § 4, stk. 12 og 15. 
 
Samme begrundelse fra forslagsstiller  
 
Kreds Østjylland ønsker følgende noteret: 
 “Kreds Østjylland ønsker at få udleveret hele 
lydoptagelsen af repræsentantskabsmødet med 
henvisning til, at kredsen oplever, at der er tydelige 
unøjagtigheder og ting der ikke er i overensstemmelse 
med det Kredsen oplever”. 
 
Beslutning: Forslaget er forkastet (48 imod, 6 for og 0 
blanke) 
 
Forslag 5 Hovedbestyrelsen leder foreningen mellem 
Repræsentantskabsmøder. 
Forslag til nyt § 6, stk. 2. 
 
Dirigenten påpeger, at forslaget blev vedtaget på et 
tidligere repræsentantskabs. Repræsentantskabsmødet 
ønsker, at det tages til afstemning. 
Forslag til nyt § 6, stk. 2: 



Hovedbestyrelsen leder foreningen imellem 
repræsentantskabsmøderne. 
 
Beslutning: Forslaget er vedtaget (53 for, 0 imod og 1 
blanke) 
 
Forslag 6 Hovbestyrelsen skal have indsigt i alle 
materialer. 
Forslag vedrørende § 7. 
 
Hovedbestyrelsen taler imod forslaget, da det ikke hører 
med i vedtægterne men i stedet i hovedbestyrelsens 
forretningsorden.  
 
Beslutning: Forslaget er forkastet (7 for, 45 imod og 2 
blanke) 
 
Forslag 7 Nødvendigt IT til kredsene. 
Forslag vedrørende § 7 
 
Forslagsstiller fortæller, at der har været udfordringer med 
det IT-tekniske, men forslagsstiller vil gerne gå HB i møde 
og arbejde på at hvordan man bedst får adgang til de 
digitale virkemidler. 
 
Hovedbestyrelsen fortæller at de gerne vil kigge på 
problematikken.  
 
Forslagsstiller ændrer forslag fra vedtægtsbestemmelse til 
følgende beslutningsforslag  
 
“Hovedbestyrelsen pålægges at undersøge, hvilke 
muligheder der er indenfor det IT-tekniske område, der kan 
sikre drift af kredsene samt sikre muligheden for online 
møder og webinarer i foreningen på en driftssikker 
platform” 
 
Opdraget lægger op til, at undersøgelse og afklaring 
gennemføres og afsluttes inden næste 
repræsentantskabsmøde, og at resultatet søges fremlagt 
ved ordinært repræsentantskabsmøde 2024.  
 
Beslutning: Forslaget er vedtaget (43 for, 7 imod og 4 
blanke) 
 
Forslag 8 Udarbejdelse af handlingsplan for sikring af 
bedre autistisk repræsentation 
 
Forslagsstiller henviser til tidligere forslag og drøftelse ved 
ordinært repræsentantskabsmøde i 2020. 
Hovedbestyrelsen udtrykker at der allerede arbejdes på 
dette, da det er tidligere vedtaget. 
 
Beslutning: Forslaget er forkastet (16 for, 27 imod og 11 
blanke) 
 
Forslag 10 Fremlæggelse af Bilag 
 



Beslutning: Forslaget er forkastet (1 for, 49 imod og 4 
blanke) 
 
Forslag 14 Betaling af kredsmedlemmers deltagelse på 
SIKON 
 
Hovedbestyrelsen udtrykker at dette ikke vil være 
økonomisk muligt, især i den givne situation 
Autismeforeningen er i.  
 
Beslutning: Forslaget er forkastet (3 for, 47 imod og 4 
blanke) 
 
Forslag 16 trækkes af forslagsstiller 
 

6 Budget for det 
kommende år og 
fastsættelse af 
kontingenter 

Sagsfremstilling 
Formanden, Brian Andersen, fremlægger budgettet for 
2024. Brian fortæller at hovedbestyrelsen har prøvet at 
være mere realistisk, og at budgettet har taget 
udgangspunkt i en kontingentforhøjelse.  
 
Der spørgers ind til nye møbler og ny hjemmeside 
Det kommenteres at hjemmeside er et projekt i 2023 og er 
rykket til 2024, samt møbler er afdrag. 
Der spørges ind til skønnede udgifter vedrørende frivilligt 
seminar. Udgiften synes lav i forhold til, hvad der er 
erfaring med, at det koster samt forsikringer i kredsene. 
Der udtrykkes bekymring for forslaget om afvikling af 
repræsentantskabsmødet på 1 dag, selvom der er 
forståelse for økonomien. 
Der udtrykkes et ønske en risikovurdering af budgettet og 
et ønske om at kunne sammenligne tallene mere klart.  
Der spørges til hvor realistisk advokat økonomiposten er.  
Der spørges ind til digital bogføring 
Der spørges ind til, hvad kontingenter og renter 
indebærer. 
Det nævnes, at kontingent er kontingent ud til alle 
kredsene, hvorfor budgettet ser ud som det gør. 
Risikovurderingen på alle udgifter ville være for en stor 
arbejdsopgave, advokatudgifter afspejler det seneste år, 
forsikringer er mange forskellige ting. 
Der spørgers ind til Malta turen og udgifter i forbindelse 
med turen.  
Der udtrykkes at Malta turen er under indtægter og at der 
er budgetteret med en ekstra “Buffer” til økonomien og 
det udtrykkes at hovedbestyrelsen gerne tager imod hjælp 
til at dække udgifter til frivillig-seminaret.  
 
Der udtrykkes bekymring for rammen til 
repræsentantskabsmødet når det kun er på 1 dag 
 
Det tilkendegives, at der skal være digital bogføring, og at 
der er mulighed for at hjælpe kredsene i håb om at 
bibeholde det nuværende system, samt at det primært er 
juleferien, der trækker på mandetimer.  
 
Der er uddybende spørgsmål til personaleudgifter, 
abonnementer, kontingenter og revision.  

 



Det oplyses, at det er revision med i regnskabet, både i 
regnskabet og til større projekter og at det er alle 
personaleudgifter som fx kørsel, forsikring eller andet. 
Det oplyses, at abonnementer blandt andet er til 
socialrådgiver, testamente og andet.  
 
Der spørges ind til medlemstal, som lige nu ligger på ca. 
13.500. 
 
Forslag 17 Kontingent 
kontingent foreslås hævet kontingentsatsen fra 350 kr. til 
375 kr.  
 
Der udtrykkes bekymring for at hæve kontingentsatsen, 
samt bekymring for at virksomhedsmedlemskaber er på 
samme niveau som almene medlemmer.  
 
Der forespørges til muligheden for differentieret fordeling 
af midler, og hovedbestyrelsen noterer, at det ville være 
optimalt at snakke om det på frivillig seminaret.  
 
Gunvor Schaldemose fra Kreds Østjylland ønsker at få 
følgende taget til referat  
“Kære Rigmor og repræsentantskabet. Vi må fx ikke give 
§18 midler videre på den måde - de SKAL betales tilbage 
til den kommune de er søgt ved, hvis midlerne ikke 
bruges på det eksakt ansøgte. Det er der hermed gjort 
opmærksom på, og gør man det fremadrettet alligevel 
ude i kredsene, vil man agere mod bedre vidende og i 
ond tro. Jeg vil derudover opfordre til, at I får undersøgt 
jeres status på §18 midler ude i kredsene - da man 
hæfter for det som bestyrelse, om man ikke får 
overskydende §18 midler betalt tilbage. Lige nu er der jo 
ikke styr på det med bestyrelsesforsikringen så I kan 
som bestyrelse komme i klemme.” 
 
Fortsættelse af punkt 6 
Hovedbestyrelsen fremlægger et halvårsregnskab for 
2023. 
Der spørgers ind til huslejekontrakten. 
Brian oplyser at der er minimum 5 år endnu. 
 
Peter Holm fra Kreds Sønderjylland ønsker at få 
følgende til referat: 
 “Jeg spurgte kl. 13.17. Inden spørgsmål kl. 13.15 blev 
besvaret. 13.22 får jeg at vide. at talerunden er slut. Jeg 
spurgte under talerunden - så dermed blev spørgsmålet 
åbenbart ignoreret. Jeg synes, at en post på 1.5 mill. til 
eksterne udgifter var meget relevant at få 
udspecificeret. Især taget i betragtning af, at 
driftsoverskuddet er så lavt - og der forventes et 
forholdsvis stort driftsunderskud for året.” 
 
Beslutning 
Kontingentsatssen hæves til 375 kr. For almene 
medlemmer og virksomheder, samt minimum 200 kr. for 
fastbidragsyder. (39 for, 14 imod og 2 blanke) 



Fordelingen forbliver til 100 kr. Pr medlem til kredsene ved 
afstemning med håndsoprækning. 

7 Valg af næstformænd Sagsfremstilling:  
Til repræsentantskabsmødet skal der vælges en 
næstformand for et år og en for to år, så vi fra 
repræsentantskabsmødet 2024, kan vælge en 
næstformand for to år og det vil så fortsætte hvert år 
fremover. 
 
Karina Bundgaard, (HB-medlem), opstiller til genvalg for 
2 år. 
Felix Munch (HB-medlem), opstiller til genvalg for 2 år. 
Lilli Jørgensen, opstiller til valg for 2 år.  
 
Beslutning: 
Valgt er Karina Bundgaard (for 2 år) 
Stemmelighed mellem Felix Munch og Lilli Jørgensen og 
herfra fortages der en afstemning mere mellem Lilli og 
Felix, hvor der ligeledes er stemmelighed, herefter 
foretages en 3. afstemning mellem Lilli og Felix. 
Valgt er Felix Munch (for 1 år) 

 

8  Valg af 
hovedbestyrelse 

Sagsfremstilling: 
Der vælges i lige år 4 repræsentanter og 1 suppleant, og 
i ulige år vælges 4 repræsentanter og 1 suppleant. 
Sammensætningen af hovedbestyrelsen skal være 
således, at der som minimum i bestyrelsen er 3 
repræsentanter, der har bopæl øst for Storebælt og 3 
repræsentanter, der har bopæl vest for Storebælt. 
 
Kirstin Eliasen (HB-Medlem), opstiller IKKE til genvalg 
 
Opstillede til Hovedbestyrelsen: 
Dorte Schandorph Jensen (HB-Medlem), opstiller til 
genvalg, for 2 år 
Jane Jensen (HB-Medlem), opstiller til genvalg, for 2 år 
Marije Jacobsen (HB-Medlem), opstiller til genvalg, for 2 
år 
Tinja Vandmose (HB-Medlem), opstiller til genvalg for 2 
år 
Lilli Jørgensen, opstiller til valg for 2 år. 
 
Der er ikke nogen opstillet til HB suppleant, derfor skal 
repræsentantskabsmødet tage stilling til om man 
tillader at personer kan stille op fra gulvet. Det kan 
repræsentantskabsmødet godt tillade.  Opstillede til 
suppleanter er: 
Anna Malmkjær Willumsen, opstiller til valg 2 år 
Bodil Dichow, opstiller til valg 2 år 
Bernd Weibeck, opstiller til valg 2 år 
 
Beslutning: 
Afstemning for hovedbestyrelsen vil blive afgjort ved at 
den kandidat med færrest stemmer, vælges for en 1-
årig periode i stedet for 2 år grundet første gangs 
direkte næstformandsvalg 
Valgt for en 2-årig periode er: 
Jane Jensen 

 



Lilli Jørgensen 
Tinja Vandmose 
Marije Jacobsen 
Valgt for en 1-årig periode er: 
Dorte Schandorph Jensen 
 
Afstemning om suppleant til HB afgøres ved at den med 
flest stemmer er valgt for en 2-årig periode og den med 
næstflest stemmer er valgt for en 1-årig periode. 
 
Valgt for en 2-årig periode er: 
Anna Malmkjær Willumsen 
 
Valgt for en 1-årig periode er: 
Bernd Weibeck 

9 Valg af 2 interne 
revisorer. 

Sagsfremstilling: 
 
Der er ingen opstillede, så der henstilles til opstilling fra 
salen. 
Opstillede til interne revisorer: 
Rune Gamby 
An Hansen 
Ida Awesome Østergaard 
Micheal Andersen 
 
Beslutning: 
Valgt som interne revisorer: 
Rune Gamby 
Ida Awesome Østergaard 

 

10 Valg af ekstern 
statsautoriset revisor. 

Sagsfremstilling: 
Autismeforeningen skal vælge en ekstern statsautoriseret 
revisor. 
Opstillet er: 
Kim Larsen (Beierholm) 
 
Beslutning: 
Valgt er Kim Larsen (Beierholm) 

 

11 Eventuelt Dirigent siger tak for et godt møde 
 
Formanden siger tak med afsluttende bemærkninger  
Formanden rækker blomst til afgående HB-medlem Kirstin 
Eliasen 

 

 

 

 

Tåstrup, den 23. november 2023 

 

_____________________________  __________________________ 

   Advokat Benny Collenburg         Angelina Gustenhoff 
   Dirigent           Referent 
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